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استان های رکورددار »آسم« 

ایسنا: رئیس اداره بیماری های مزمن تنفسی 
وزارت بهداشت گفت: شیوع آسم بر اساس 
پرسشنامه ها در جمعیت کودکان و نوجوانان 
حدود ۱۱ درصد و در جمعیت بالغین حدود ۹ 
درصد برآورد کردیم و به طور میانگین شیوع علائم 
آسم در کل جمعیت ۱۰ درصد است. مهدی نجمی 
افزود: بر اساس پیمایش ها، استان خوزستان در 
صدر ابتلا به آسم و آلرژی قرار دارد و پس از آن 
استان سیستان و بلوچستان در رتبه دوم است. البته 
این رتبه بندی مربوط به جمعیت بالغین استان های 
مذکور است . در رتبه های بعدی استان های تهران، 

بوشهر، مرکزی، قم قرار داشتند.

زمان اجرای طرح ترافیک 
ایسنا: معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
تهران از عدم اجرای طرح ترافیک تا پایان ماه 
مبارک رمضان خبر داد. عبدالرضا چراغعلی  افزود: 
به این ترتیب طرح ترافیک تا 25 اردیبهشت ماه 
سال جاری اجرایی نخواهد شد. با وجود لغو طرح 
ترافیک تا پایان ماه مبارک رمضان شهروندان باید 
در شرایط کرونایی از سفرهای غیر ضروری در 

مرکز شهر تهران خودداری کنند.

تشدید بارش در ۸ استان 
آرمان ملی: سازمان هواشناسی نسبت به 
تشدید بارش در استان کشور هشت استان کشور 
و افزایش ارتفاع موج تا 2.5 متر در دریای خزر 
هشدار داد. در اطلاعیه این سازمان آمده است: 
امروز )۱۹ اردیبهشت ماه( در استان های خراسان 
رضوی، نیمه جنوبی خراسان شمالی، نیمه شمالی 
کرمان و شمال خراسان جنوبی و دوشنبه )2۰ 
اردیبهشت ماه( در شمال فارس، شرق اصفهان و 
مناطق مرکزی کرمان وقوع  رگبار باران و رعد و 
برق و وزش باد شدید موقت، خیزش گرد و خاک و 

احتمال تگرگ قابل پیش بینی است.

جذب ۸۰۰ کودک کار و خیابان
ایلنا: مدیرکل بهزیستی استان تهران با اشاره به 
جذب ۸۰۰ کودک کار و خیابان در طرح ساماندهی 
کودکان کار و خیابان گفت: تاکنون فقط ۹ کودک 
دوباره برای کار به خیابان برگشته اند. امین 
شاهرخی افزود: درخواست ما از شهروندان این 
است که چنانچه کودکان کار را در خیابان مشاهده 
کردند به اورژانس ۱2۳ اطلاع دهند تا برای جذب 
این کودکان اقدام شود. همچنین تاکید و خواهش 
می کنم از روی دلسوزی به این کودکان کمک 
نکنند و کمک های خود را به حساب مشارکت های 

مردمی سازمان بهزیستی واریز کنند.

سکوت در برابر قاچاق حیوانات
مهر: رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس، 
از عملکرد دفتر حیات وحش سازمان محیط 
زیست نسبت به تجارت و قاچاق حیوانات انتقاد 
کرد و گفت: وضعیت مجوزهای صادر شده شفاف 
نیست. سمیه رفیعی تجارت حیات وحش از سوی 
باغ وحش داران داخلی را ناشی از همکاری های 
نامیمون در داخل بدنه سازمان محیط زیست 
دانست و تاکید کرد: پیش از انجام چنین مبادلاتی، 
باید باغ وحش دار از سازمان محیط زیست و از 
سوی سایتیس )کنوانسیون تجارت بین المللی 
گونه های جانوری و گیاهی در معرض خطر( 

مجوز بگیرد.

صادرات ۱۲۰ میلیون دلاری 
صنایع دستی 

آرمان ملی: در ۱۱ ماه اول سال گذشته 2۱ 
میلیون و ۱۰۷ هزار و ۶۰۳ کیلوگرم انواع صنایع 
دستی و فرش با کد تعرفه های مرتبط با صنایع 
دستی به ارزش ۱۱۹ میلیون و ۸۱۴ هزار و 5۸۳ 
دلار صادر شده است. این حجم از لحاظ وزنی دو 
صدم وزن و ۳۸ صدم درصد ارزش صادرات کشور 
است. بررسی آمار نشان می دهد که ارزش صادرات 
صنایع دستی نسبت به سایر کالاها ۱۹ برابر 

ارزشمندتر است.

از ممنوعیت سفر  بی اطلاعیم!
آرمان ملی: معاون اجتماعی پلیس راهور ناجا 
درباره تمهیدات و اقدامات ناجا درمورد ابلاغیه ای 
که از سوی فرمانده عملیاتی مبارزه با کرونا 
درخصوص ممنوعیت کلیه سفر ها در تعطیلات 
عید فطر صادر شده گفت: هنوز از محتوای ابلاغیه 
ستاد کرونا اطلاعی نداریم. عین ا... جهانی افزود: 
باید اجازه داده شود ما ابتدا این ابلاغیه را بررسی 
کنیم تا بعد بتوانیم به یک جمع بندی روشنی در 

این خصوص برسیم.

زلزله کردستان خسارت نداشت
آرمان ملی: مدیرعامل جمعیت هلال احمر 
استان کردستان گفت: در بررسی های اولیه توسط 
اکیپ های اعزام شده به این منطقه بررسی شد 
که فقط یک منزل مسکونی در روستای پایگلان 
آسیب جدی داشته و خوشبختانه کسی در منزل 
نبوده و خسارت جانی در پی نداشت. پیام جلالی 
رابطه با خسارت های ناشی از زلزله ۴.۴ ریشتری 
بامداد شنبه که در شهر شویشه اتفاق افتاد اظهار 
کرد: تیم های ارزیاب هلال احمر بلافاصله بعد از 
وقوع زلزله کار تجسس را در روستاهای منطقه 
آغاز کردند و مشخص شد که در روستای پایگلان 
شدت زلزله بیشتر بوده و خسارت هایی به وجود 

آمده است.

 رئــیس جمعیــت هلال احمر 
کشورمان از ورود ۹ میلیون دُز 
واکسن کرونا طی یک ماه آتی به 
کشور خبر داد. کریم همتی افزود: 
در حوزه تامین واکسن دستگاه های 
مختلفی وارد عمل شدند و با ورود 
هلال احمر در مرحله نخست یک 
میلیون دُز واکسن وارد کشور شد 
که در اختیار وزارت بهداشت قرار 
گرفت. وی درباره اینکه آیا تمام این 
۹ میلیون دُز از سوی هلال احمر 
وارد خواهد شد، گفت: اجازه دهید 
ما کارهایمان را انجام دهیم و آنچه 
که مهم است تأمین واکسن برای 
مــردم است. ما هر واکــسنی که 
تهیه کنیم در همان فرودگاه به 
وزارت بهداشت تحویل خواهیم 
داد. واکسن هایی که تهیه می کنیم 
تماما مورد تأیید سازمان های معتبر 
جهانی و همچنین وزارت بهداشت 

و سازمان غذا و دارو خواهد بود.

کوتـــــاه

یـادداشــت

بیش از یک سال است که ویروس منحوس کرونا در کشور آزادانه 
در حال چرخش و انتقال است. همچنان کشور با اپیدمی ممتد و 
مستمر و غیرکنترل شده موج اول بیماری کرونا مواجه است و در 
نتیجه سیاست های متناقض دولتی درخصوص سفرهای نوروزی 
اکنون پیک چهارم بیماری کشور ایران را فرا گرفته است. با وجود 
اینکه برخی از استان ها از قله پیک چهارم کرونا عبور کرده اند، اما باید 
در نظر داشت که عبور برخی شهرها از قله پیک چهارم کرونا به معنی 
پایان بیماری در این پیک نخواهد بود و تنها با تداوم محدودیت ها 
و تعطیلی های نیم بند و ناقص موجود تازه این پیک یک ماه زمان 
می برد تا کشور را به حالت اسفند سال گذشته بازگرداند، بنابراین اگر 
دوباره دولت و جامعه کرونا را عادی انگاری کنند از پیک چهارم عبور 
نکرده وارد پیک پنجم بیماری خواهیم شد، البته تجمعات مناسبتی 
روزهای گذشته و همچنین بازگشایی اصناف از روز گذشته یک زنگ 
خطر جدی برای آغاز پیک پنجم کرونا در کشور خواهد بود. پیک 
چهارم بیماری کرونا در کشور حاصل ویروس چینی و انگلیسی است 
و تازه موارد بیماری که موج وحشیانه و کشنده تر بیماری در پیک 
پنجم و ناشی از ویروس هندی و آفریقایی و جهش داخلی ویروس 
تحت عنوان »ایرانی« است در کشور سر باز نکرده است و شرایط امروز 
کشور تازه شروع ماجرا خواهد بود. به هر روی براساس مشاهدات 
میدانی از سطح کشور از روز گذشته عادی انگاری بیماری کرونا و 
افت پروتکل های بهداشتی بار دیگر مشهود بوده است. از طرفی، 
وزارت بهداشت و درمان به تنهایی پاسخگوی مدیریت بیماری 
کرونا در کشور نیست. تعطیلی اصناف نیز غیرممکن است و همین 
تعطیلی یک ماهه کشور متاسفانه روزانه بیش از 5 هزار میلیارد 
تومان به کارفرمایان واحدهای صنفی خسارت وارد کرد و ضرر و زیان 
اصناف کشور تاکنون جبران نشده است. قصدی هم برای حمایت از 
کسب و کارها در دولت وجود ندارد. مضاف بر آسیب های اقتصادی 
تحمیل شده بر اصناف متاسفانه کارفرمایان و کارکنان واحدهای 
صنفی تحت فشارهای شدید معیشتی هستند و این موضوع باعث 
وارد آمدن آسیب های روحی و روانی شدیدی بر این قشر جامعه 
که تعداد آنها هم کم نیست شده است. محدودیت های کرونایی و 
تعطیلات نیم بند و ناقص اصناف تاثیری در بهبود وضعیت بیماری 
در کشور نداشته است و تنها اصناف را در آستانه ورشکستگی قرار 
داده است. تداوم تعطیلی اصناف و خسارت های اقتصادی و روحی و 
روانی به کارفرمایان و کارکنان واحدهای صنفی که می رفت اصناف 
را وارد فاز اعتراضی و تمکین نکردن به دستورالعمل های صادره کند، 
اتاق های اصناف شهرستان تهران و دیگر شهرستان های استان های 
کشور را بر آن داشت تا نسبت به تداوم وضعیت موجود یعنی تعطیلی 
اصناف و همزمان فعال بودن سازمان های مطالبه گر صنفی مانند: 
بانک ها، ادارات مالیات و بیمه و عوارض شهرداری هشدار دهند و 
طی نامه نگاری با نهادهای دولتی و همچنین نهادهای تامین کننده 
امنیت کشور اتمام حجت کنند و خواستار تغییر روال تعطیلی ها در 
کشور شوند، البته بیماری کرونا به قدری سلامت مردم را تهدید 
می کند که بازگشایی اصناف موقتی بوده و واحدهای صنفی پرخطر 
تنها می توانند دو هفته فعالیت داشته باشند. واکسیناسیون سراسری 
در کشور نیز در هاله ای از ابهام قرار دارد. جدیدترین وعده های 
واکسیناسیون مردم کشور در تیر و مرداد هم به نظر نمی رسد عملی 
شود چون دولت فعلی در حال انتقال بوده و چنین صحبت هایی 
ضمانت اجرایی نخواهد داشت. تحرکات اخیر مافیای اقتصادی در 
بخش واکسن و دارو و تجهیزات پزشکی نیز متاسفانه از حد گذشته 
است و عادی انگاری ها که از روز گذشته و همزمان با بازگشایی ها در 
کشور باب شده است شرایط را بدتر و وخیم تر می کند که حداقل 

پیامد آن افزایش بیماران و جان باختگان کرونا خواهد بود.

ایست قلبی اصناف در روزهای کرونایی

نگرانی از طرح مجلس 
درباره غربالگری 

رئــیس بنیـاد بیماری های خاص 
دربــاره نگــرانی از ایجاد مشکل در 
غربالگری تــالاسمی به دنبال طرح 
جــوانی جــمعیت مجلـس گــفت: 
در 25 ســال قبــل زمــانی کــه 
آیت ا... هاشمــی رفسنجانی رئیس 
جمهــور بـودند، طرح پیشگیری از 
بیمــاری تالاسمی به تصویب رسید 
و اجبــاری شد و همه باید آزمایش 
پیشگیری از تالاسمی را به عنوان 
غربالگری انجام دهند، اما متاسفانه 
با طرح جدید که سال گذشته بدون 
هیچ منطق علمــی و اجتمــاعی در 
مجلــس مطــرح شــد، ما نگرانیم 
که غربالگری تالاسمی با مشکل جدی 
مواجه شود. فاطمه هاشمی اظهار 
کرد: استان های تالاسمی خیز عمدتا 
استان هایی هستند که بیشتر در ناحیه 
دریا قرار دارند مانند استان مازندران 
و هرمزگان. در عین حال گاهی درمان 
در برخی استان ها نبود و بیماران برای 
درمان به استان های مرکزی می آمدند 
مانند استان فارس که تعداد بیماران 
زیادی داریم. اما الان بیماران تالاسمی 
ما ازدواج می کنند، تحصیل می کنند، 
سن شان بالا رفته و این از افتخارات 

جمهوری اسلامی ایران است.

سرعت اینترنت
سرعت اینترنت ماه به ماه رو به کاهش است  و اصلا خوب 
نیست. مسئولان هیچ گونه حمایتی نمی کنند در حال حاضر 
که به امتحانات دانش آموزان نزدیک می شویم از مسئولان 
درخواست داریم که این مشکل را حل کنند تا دانش آموزان با 

مشکل روبه رو نشوند.
یک شهروند از تهران 

جمع آوری سگ
وضعیت غیرعادی حضور سگ ها در سطح شهر اهواز فقط 
در منطقه ما در زیتون کارمندی در یک مسیر کوتاه تا سرکار 
5۰ تا سگ به چشم می خورد. این موضوع واقعا خطرناک است 
حتما که نباید اتفاقی بیفتد که بعدا جمع آوری شود پیشگیری 

بهتر از درمان است.
اسدی از اهواز

قیمت دلار
با اینکه قیمت دلار و طلا پایین آمده است ولی خبری از 
پایین آمدن قیمت اجناس نیست، چرا مسئولان فکری برای 
این تورم نمی کنند، مردم کمرشان زیر بار این گرانی ها و تورم 

خم شده است.
محمدی از تهران

امتحانات حضوری
مسئولان محترم آموزش و پرورش می گویند امتحانات 
دوازدهم با رعایت پروتکل های بهداشتی حضوری برگزار 
می شود، شما فکر می کنید بچه های ما بعد از یک سال که 
دوستانشان را می بینند فاصله اجتماعی را رعایت می کنند. 
ببینید در این امتحانات چقدر دانش آموز با هم در ارتباط 
خواهند بود و چقدر بیماری را در صورت ناقل بودن به یکدیگر 
انتقال خواهند داد و در مرحله بعدی هم به خانوادها انتقال 
می دهند. عاجزانه درخواست داریم فکری اساسی برای این 

موضوع شود.
عبدی از اسلامشهر

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              

 محمدرضا محبوب فر
کارشناس و پژوهشگر حوزه سلامت

آرمان ملی- رها معیری: بالاخره پس از کشمکش های فراوان،  وزارت آموزش و پرورش برنده میدان برگزاری حضوری امتحانات پایه نهم و دوازدهم شد 
و توانست بیش از خانواده های دانش آموزان نگران، نمایندگان مجلس و...، ستاد ملی مقابله با کرونا را متقاعد کند که  مجوز برگزاری حضوری امتحانات 
را صادر کند. به این ترتیب با وجود آنکه احتمال تعویق امتحانات حضوری وجود داشت، طبق تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا امتحانات پایه های نهم  و 

دوازدهم در موعد مقرر و از هفته آتی آغاز می شود و دانش آموزان باید خود را برای شرکت در امتحانات آماده کنند. 

با وجود مخالفت دانش آموزان و نمایندگان مجلس، ستاد کرونا امتحانات حضوری را تایید کرد  

آزمون سخت آموزش و پرورش در موج چهارم کرونا
    امتحانات حضوری پایه های نهم و دوازدهم از تاریخ 27 اردیبهشت تا 24 خرداد 

    تجمع به دلیل افزایش4٠٠درصدي اجاره بهاي کیوسک داران کمر مطبوعات را مي شکند

این موضوع را روز گذشته سخنگوی ستاد ملی 
مقابله با کرونا تایید کرد و گفت: » آزمون پایه نهم 
حضوری و از تاریخ 2۷ اردیبهشت تا 2۴ خرداد 
ماه  و آزمون پایه دوازدهم نیز به شکل حضوری از 
تاریخ 2۷ اردیبهشت تا 2۴ خرداد ماه خواهد بود. 
آزمون سنجش ملی پایه ششم  در 25 اردیبهشت 
به شکل حضوری برگزار می شود و آزمون سمپاد 
در تاریخ 2۰ و 2۱ خرداد برگزار می شود و آزمون 
مرحله دوم المپیادهای علمی دانش آموزان در 
تاریخ 2۴ تا 2۶ اردیبهشت و مرحله دوم آن 
2۳ تا 25 خرداد به صورت حضوری خواهد بود.  
آزمون های استخدامی و آزمون ها با تعداد کم 
نیز در موعد خودش برگزار می شود.« علیرضا  
رئیسی همچنین درباره کنکور سراسری نیز 
اعلام کرد: »کنکور سراسری در تاریخ ۹و ۱۰و 
۱۱و ۱2 تیر ماه برگزار خواهد شد. سایر آزمون ها 
مانند کارشناسی ارشد ناپیوسته در ۶و ۷و ۸ 
مرداد ماه برگزار می شود ، آزمون کاردانی به 
کارشناسی ناپیوسته 22 مرداد، آزمون کانون 
وکلا 25 تیرماه، آزمون نظام مهندسی ۱۳و ۱۴ و 
۱5 مرداد ماه برگزار می شود.« طبق آمار حدود 
۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار دانش آموز باید خود را برای 
امتحانات حضوری آماده کنند که در طول یک 
سال تحصیلی گذشته به شکل غیرحضوری و 

آنلاین آموزش دیده اند. 
 وزیر به مجلس می رود 

در این بین وزیر آموزش و پرورش برای پاسخ به 
سوالات علی اکبر کریمی نماینده اراک، کمیجان 
و خنداب و تعدادی دیگر از نمایندگان )یک فقره( 
و ابراهیم عزیزی نماینده شیراز و زرقان و تعدادی 
دیگر از نمایندگان باید در هفته آتی به مجلس 
برود که قطعا یکی از سوال ها در ارتباط برگزاری 
امتحانات است. طی چند هفته گذشته نمایندگان 
مجلس با ارسال نامه به ستاد ملی مقابله با کرونا و 
وزارت آموزش و پرورش درخواست تجدیدنظر در 
امتحانات نهایی را داشتند. همچنین دانش آموزان 
زنجان،  اردبیل،  اصفهان،  در  شهر  چندین 
فولادشهر، یزد، بروجرد و... در پایه نهم و دوازدهم 
روبه روی اداره آموزش و پرورش تجمع کرده و با 

سردادن شعار خواستار لغو امتحانات حضوری 
شده اند. این درحالی است که طبق آخرین 
اعلام وزارت بهداشت و درمان ۴۶ شهر کشور در 
وضعیت قرمز، 2۶۳ شهر در وضعیت نارنجی، ۱۳۹ 

شهر در وضعیت زرد قرار دارند.
 استدلال آموزش و پرورش چیست؟

اولین دلیل و برهان مسئولان آموزش و 
پرورش این است که امتحانات نهایی به دلیل 
تأثیرگذاری که در انتخاب رشته پایه دهم و 
کنکور دارد، باید حضوری برگزار شود، ضمن 
اینکه قانون آنها را ملزم به این کار کرده و تغییر 
در روش برگزاری آن غیرممکن است. خسرو 
ساکی، رئیس مرکز سنجش و پایش کیفیت 
آموزشی وزارت آموزش و پرورش در این باره 
گفته است: »براساس مصوبه۹۷۷ مورخه 
۱۳مرداد۱۳۹۹ شورای عالی آموزش وپرورش، 
امتحانات پایه های نهم و دوازدهم به دلیل تأثیر 
نتایج آنها در سرنوشت تحصیلی دانش آموزان 
به صورت حضوری برگزار می شود.« او توضیح 
داد: »همین دانش آموزانی که این روزها معترض 
برگزاری امتحانات حضوری هستند، فردای 
روز کنکور هم به نتایج اعتراض خواهند کرد و 
می گویند چون امتحان نهایی مجازی بوده و 
تقلب گسترده صورت گرفته پس معدلش که 
در نتیجه کنکور تأثیر گذاشته، معتبر نیست 
و حق ما ضایع شده است.« دومین استدلال 
آنها به محدودیت زمان و نامشخص بودن شکل 
شیوع کرونا در کشور برمی گردد. رئیس مرکز 
سنجش و پایش کیفیت آموزشی وزارت آموزش 
و پرورش در این باره می گوید: »اگر امکان 
برگزاری امتحانات به شکل حضوری با رعایت 
ضوابط و مقررات بهداشتی تا 2۷اردیبهشت 
که زمان برگزاری امتحانات است، فراهم شود، 
ما نمی توانیم این فرصت را از دست دهیم و 
امتحانات را به تعویق بیندازیم چون بلافاصله 
انتخابات ریاست جمهوری برگزار می شود و از 
۱۰روز قبل تا ۱۰روز بعد جو جامعه و سپس 
مدارس درگیر این پدیده سیاسی بزرگ و مهم 
است؛ به خصوص که مدارس حوزه انتخاباتی 

هستند و بسیــاری از معلمــان مـا مسئولیت 
صنــدوق، نظارت بر صندوق، شمارش آرا و... 
را به عهده دارند.« سومین دلیلی که مسئولان 
وزارت آموزش و پرورش برای برگزاری به موقع 
امتحانات نهایی می آورند، بحث زمان کنکور 
است. ساکی در این باره هم توضیح داد: » فرض 
کنیم ما امتحانات را بخواهیم در تیرماه که 
انتخابات تمام شده، برگزار کنیم. اولا که آن 
زمان هم معلوم نیست که وضعیت شیوع کرونا 
به چه شکل و از الان بهتر باشد و از همه مهم تر 
با زمان برگزاری کنکور تداخل پیدا می کند که 
برای خود دانش آموزان سخت می شود. بنابراین 
سعی ما این است که با رعایت پروتکل های 
بهداشتی مانند برگزاری امتحانات در فضای 
باز، فاصله گذاری ایمن، تعبیه سیستم تهویه 
مناسب، امتحانات را در زمان مقرر یعنی 

2۷اردیبهشت برگزار کنیم.«
 انتقاد دانش آموزان از چیست؟ 

دانش آموزان اما این استدلال ها را قبول 
ندارند و حتی پا را فراتر گذاشته و می گویند که 
مگر کلاس ها حضوری بوده که حالا می خواهند 
امتحانات را حضوری برگزار کنند؟ در واقع 
گروهی از آنها نه با زمان برگزاری امتحانات بلکه 
از اساس با نحوه برگزاری آن مشکل دارند و به 
صراحت در شعارهای خود اعلام کرده اند که 
حاضر به شرکت در امتحانات حضوری نیستند، 
اما دسته دوم دانش آموزانی هستند که معتقدند 
در شرایط شیوع گسترده بیماری کرونا باید 
امتحانات حضوری به تعویق بیفتد و آن را به 
زمانی که بیماری روند کاهشی پیدا کرد، موکول 
کنند. به هر شکل امتحانات حضوری در این 
دو پایه در زمان مقرر برگزار خواهد شد و باید 
دید که مانند امتحانات سال گذشته، آموزش 
و پرورش در این آزمون سخت و با وجود موج 
انتقادها موفق عمل کند یا خیر. در حالی که خود 
وزیر آموزش و پرورش به خوبی می داند اگر یک 
دانش آموز در این امتحانات به کرونا مبتلا شود، 
چه جوی بر علیه او و وزارت متبوعش ایجاد 

خواهد شد.

 

   »آرمان ملی« از اعتراض کیوسک داران مقابل شورای شهر تهران گزارش می کند: 

ضربه اي ديگر به مطبوعات
آرمــان ملـی: روز گذشتــه عــده ای از 
کیوسک داران تهرانی با تجمع در مقابل ساختمان 
شورای شهر تهران خواستار کاهش اجاره بهای 
کیوسک ها شدند. طی چند ماه اخیر، افزایش ۴۰۰ 
درصدی نرخ کرایه های کیوسک ها در سال ۱۴۰۰ 
موجب اعتراض بسیاری شده  و آنها با این تجمع 
اعتراضی خواستار ورود شورای شهر به این مساله 
هستند. این درحالی است که بسیاری از دکه داران 
از کاهش خرید مردم و درآمد گلایه مند هستند 
و افزایش کرایه بهای ۱۰۰ تا 2۰۰ درصدی سال 
گذشته نیز باعث شده بود برخی از کیوسک های 
شهر تهران مخصوصا در جنوب شهر، کیوسک های 
مطبوعاتی را تخلیه کردند و بدون شک با افزایش 
چهاربرابری افزایش قیمت کیوسک ها، تعداد 
بیشتری از این صنف بیکار خواهند شد. حمید، 
یکی از کیوسک داران در تجمع مقابل ساختمان 
شورای شهر به »آرمان ملی« گفت:  زمانی فلان 
مجله پرفروش، در یک کیوسک طی 2 هفته 
2۰۰ نسخه می فروخت، اما حالا از هر ۱5 عددی 
که به دست ما می رسد، 5-۶ مجله هم برگشت 
می خورد. با این اوصاف چطور می توانیم روی پای 
خودمان بایستیم. من از زمان موشک باران، دکه دار 
هستم. کار ما زیر نظر اتحادیه ای است که از سال 
۱۳۳5 راه اندازی شده، چرا یک شرکت باید برای 
ما تصمیم گیری کند. شرکتی که از ابتدا در جریان 
وضعیت ما هم نبوده است. مرتضی یکی دیگر از 
کیوسک داران مناطق جنوبی تهران با انتقاد از 
هزینه بالای برق دکه ها می گوید: ما ماهانه حدود 

۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار تومان هزینه برق می پردازیم، 
مگر نمی گویند ما واحد تجاری نیستیم، پس چرا 
باید مثل یک واحد تجاری با ما حساب شود، حالا 
نیز کرایه مغازه را از ما می خواهند درحالی که یک 
لوله آب که سال ها می خواهیم به ما نمی دهند و 
انتظار افزایش ۴۰۰ درصدی اجاره بها ها را دارند. 

 نقض مصوبه کرونا 
از سوی دیگــر نقـض مصوبه ستاد ملی مبارزه 
با کرونا در افزایش حداکثر 25 درصدی نرخ 
اجــاره بهـا توسط شورای اسلامی شهر تهران 
و به جای آن افـزایش ۴۰۰ درصدی اجاره بهای 
کیوسک های عرضه گل و مطبوعات سطح شهر 
تهران، موجب اعتراض بسیاری از کیوسک داران 
شــده اسـت. در این رابطــه بهروز جلالــی، 
رئیس اتحادیه جراید گفت: »شورای اسلامی شهر 
تهران در اقدامی بی سابقه به موضوع تعیین نرخ 
اجاره بهای کیوسک های عرضه گل و مطبوعات 
سطح شهر تهران ورود و برای سال ۱۳۹۹ میزان 
آن را ۴۰۰ درصد افزایش داده است. صرف نظر از 
اینکه شورا در این خصوص فاقد صلاحیت قانونی 

است، نظر به اینکه مصوبه مذکور مغایر با  مصوبه 
ستاد ملی مبارزه با کرونا در افزایش اجاره بها 
حداکثر به میزان 25 درصد بوده ، لذا به استناد 
تبصره 2 ماده ۹۰ قانون شوراها و بند ح ماده 2 
آیین نامه اجرائی هیات های حل اختلاف و نحوه 
رسیدگی به شکایت از شوراهای اسلامی ضمن 
اعتراض ، از هیات مرکزی حل اختلاف وزارت 
کشور درخواست ابطال آن گردیده ، ولی با گذشت 
۸ ماه از جلسه رسیدگی ، به رغم پیگیری های 
به عمل آمده ، پاسخی به ما داده نمی شود. وی 
در ادامه خاطرنشان کرد: این تعلل و تاخیر باعث 
ایجاد شائبه و بدبینی در بین اعضای صنف گشته و 
دائم از ما سوال می کنند با وجود ایرادات فوق چرا 
این هیات تصمیم نمی گیرد و منتظر چه چیزی 
است؟ امید می رود مسئولان که همیشه یار و یاور 
مستضعفین هستند به این موضوع مهم که مساله 
مرگ و زندگی برای شاغلین این صنف که اغلب 
از خانواده معظم شهدا و جانبازان عزیز هستند و 
برای تامین معاش روزمره و درمان بیماری ناشی از 
آسیب های جنگ تحمیلی به شدت نیازمند درآمد 
آن هستند، توجه ویژه کرده و مشکلات ناشی از 
تصویب این مصوبه را حل و فصل  نمایند. رئیس 
اتحادیه جراید با اشاره به مشکلات متعدد صنف 
متبوع خود بیان کرد: علاوه بر بیکاري و شرایط 
بد اقتصادي باید اضافه کنم محیط اعیان و بدنه 
دکه ها و همچنین انشعاب برق و غیره توسط 
خود دکه داران خریداري شده و در مالکیت آنها 

قرار دارد.

 فعلا سفر 
نروید!

وزیــر راه و شهرســازی گفت: از 
مردم می  خواهیم فعلا و تا بهتر شدن 
وضعیت کرونا در کشــور و افزایش 
واکسیناسیون ســفر نروند. محمد 
اسلامی اظهار کرد: بر اساس آخرین 
مصوبات صورت گرفته، از ساعت ۱2 
سه شــنبه 2۱ اردیبهشت تا ساعت 
۱2 شــنبه 25 اردیبهشــت ورود و 
خروج بین همه  اســتان ها ممنوع 
شده است و کسی نمی تواند در این 
روزها و ساعات به سفر برود. وی در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه چرا 
پیش از اجرای هر طرح ممنوعیتی 
در زمینه سفرها از قبل آن را به مردم 
اطلاع رســانی می کنید؟ افزود: این 
اطلاع رســانی ها به دلیل این انجام 
می شــود که زندگی مــردم مختل 
نشود و آنها باید برنامه زندگی شان را 
بدانند اما چیزی که در زمینه شیوع 
ویروس کرونا کمک کننده اســت 
اینکه ســفرهای بین استانی در چه 

بازه زمانی ممنوع شده است.


